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Protokół Nr ORN.0012.2.14.2015 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 25 listopada 2015 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Alicja Mieszuk, 

 Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Monika Dudycz – Stefanowska, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Ponadto na posiedzenie Komisji przybył: 

 Pan Dariusz J. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.   

3. Stan wykonania zadań z zakresu zadań inwestycyjnych – przetargów na projekty: 

budowa ścieżek rowerowych, koncepcja zagospodarowania Jeziora Oleckie Wielkie  

i nabrzeża rzeki Legi w mieście, przebudowy targowicy miejskiej. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.13.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.13.2015 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 28 października 2015 r. 



 2 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka; 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) przy 1 głosie za, 3 głosach przeciw i 2 głosach 

wstrzymujących negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka. 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2016 r. 

Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że od kilku lat olecki samorząd w ramach współpracy ustanawia zasady 

współdziałania z sektorem pozarządowym. Projekt uchwały określa przedmiot, cele  

i priorytety współpracy w realizacji zadań i był konsultowany z organizacjami 

pozarządowymi. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego programu współpracy na 2016 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy powyżej  

3 lat; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku wystąpił 

z wnioskiem o wyrażenie zgody na wydzierżawienie trzech kortów tenisowych na okres 15 lat 

do całorocznego wykorzystania dla najemcy wyłonionego w drodze przetargu. Inicjatorem 

sprawy jest jeden z oleckich przedsiębiorców. Warunkiem wydzierżawienia nieruchomości 

jest m.in: 

- wykonanie przez dzierżawcę zadaszenia kortów typu „balon”, uzgodnione m.in. 

z właścicielem działki, konserwatorem zabytków, służbami budowlanymi, 

- doprowadzenie mediów pod „balon”, tj. wody, prądu, ogrzewania i innych niezbędnych  

do użytkowania, 

- uzgodnienie z właścicielem działki wszystkich modernizacji, przeróbek czy innych zmian  

na obiekcie, 

- ponoszenie kosztów z tytułu opłaty podatku od nieruchomości, ubezpieczenia obiektu  

oraz opłaty rocznej w wysokości minimalnej 6 000 zł brutto. 

Wydzierżawienie trzech kortów na w/w warunkach uatrakcyjni infrastrukturę sportową 

w Gminie Olecko oraz umożliwi korzystanie z obiektów przez cały rok bez angażowania 

gminnych środków finansowych. Uruchomienie procedury przetargowej wymaga wyrażenia 

przez Radę Miejską w Olecku zgody na wydzierżawienie trzech kortów tenisowych na okres 

15 lat. Ponadto poinformował, iż w związku z dyskusją na dzisiejszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty może być autopoprawka do projektu uchwały dotycząca zadaszenia. Skonsultuje  

to jeszcze z prawnikami. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy dzierżawy powyżej 3 lat. 

 

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu środków trwałych 

do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w tym roku wykonano zadanie inwestycyjne przy ul. Syrokomli w Olecku. 

Została wykonana sieć wodociągowa, przyłącza wodociągowe, kanalizacja sanitarna  

i przyłącze kanalizacji sanitarnej. Aport rzeczowy do kwoty 57 000,00 zł przeznaczony jest na 

podwyższenie kapitału zakładowego Spółki poprzez utworzenie 114 udziałów po 500 zł. 

Nadwyżka ponad wartość nominalną udziałów w wysokości 171,19 zł przeznaczona jest na 

kapitał zapasowy Spółki. Wytworzone środki trwałe należy przekazać do Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku, w celu dalszej eksploatacji i konserwacji tych 

urządzeń. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wniesienie aportu środków trwałych do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, 

Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza 

przy ul. Leśnej w Olecku; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w ubiegłym roku w czerwcu Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę 

intencyjną. Właściciele działek wystąpili z wnioskami, aby zmienić przeznaczenie niektórych 

miejsc na inne cele niż w dotychczasowym, obowiązującym planie. Na podstawie projektu 

uchwały omówił przeznaczenie terenów. Projekt uzyskał wszystkie niezbędne opinie. Plan był 

wyłożony do publicznego wglądu, konsultowany, nie wniesiono uwag. Dodał,  

że w międzyczasie zmieniła się ustawa, w związku z tym autopoprawką uzupełni podstawę 

prawną. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenów położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej,  

na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej  

w Olecku. 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr ORN.0007.72.2015 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 29 października 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że na podstawie przepisów ustawy z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji 

w ustawie z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych dodano literę d). 

Powyższa zmiana polega na wprowadzeniu nowej stawki od gruntów niezabudowanych 

objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie o rewitalizacji, i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego. Zmiana ta wejdzie w życie 1 stycznia 

2016 roku. Rada Miejska ma obowiązek ustalić stawkę, pomimo że obecnie takich gruntów 

nie ma. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr ORN.0007.72.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 października 2015 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

g) projekt uchwały w sprawie umorzenia wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko  

z tytułu zaległego czynszu; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż jest to sprawa przewlekła i dotyczy zaległości czynszowych z czasów 

funkcjonowania Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Zaległość wynosi 53.151,24 zł, w tym: 

należność główna - 24.611,73 zł, odsetki ustawowe - 27.971,91 zł, koszty procesu - 567,60 zł. 

Na podstawie dokumentacji księgowej ustalono, że Pan Mariusz S. dokonał wpłat tytułem 

zadłużenia na łączną kwotę 8 566,75 zł. Pozostałe osoby zobowiązane do zapłaty 

nie dokonywały żadnych wpłat. W uzasadnieniu wniosku zobowiązany podnosi, że jego 

rodzina znajduje się w trudnej sytuacji.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy to oznacza, że ta jedna osoba będzie zwolniona z dalszego opłacania zaległości. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jaka jest szansa na uregulowanie pozostałych zaległości. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że niewielka. 

 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Monika Dudycz – Stefanowska 

dodała, że jedna z dłużniczek jest właścicielem nieruchomości. Jeśli znalazłby się kupiec, 

komornik sądowy przeprowadziłby licytację i można by było odzyskać część pieniędzy. 

Licytacja jedna już była, ale nie doszła do skutku z powodu braku zainteresowania. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie umorzenia 

wierzytelności pieniężnej Gminy Olecko z tytułu zaległego czynszu. 

 

h) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularzy stosowanych do wymiaru  

i poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że ustawą z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie 

gminnym oraz niektórych innych ustaw wprowadzono m.in. zmiany do ustawy z dnia 

15 listopada 1984 r. o podatku rolnym, ustawy z dnia 30 października 2002 r. o podatku 

leśnym, ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych. Wobec 

powyższego dotychczas obowiązujące wzory deklaracji i informacji podatkowych wymagają 

dostosowania. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru 

formularzy stosowanych do wymiaru i poboru podatku rolnego, leśnego  

i od nieruchomości. 

 

i) projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr XIV/133/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

30 listopada 2007 r. w sprawie opłaty od posiadania psów; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że przepis ustawy o podatkach i opłatach lokalnych przewiduje możliwość 

fakultatywnego zarządzenia przez radę gminy poboru opłaty od posiadania psów. Mając  

na uwadze niski dochód z poboru opłaty od posiadania psów nie jest uzasadnione utrzymanie 

jej w kolejnych latach. W związku z powyższym, aby od stycznia 2016 r. możliwe było 

nie pobieranie opłaty od posiadania psów, konieczne jest podjęcie uchwały uchylającej. 

Dodał, że w skali roku wpływy z opłaty wynosiły około 2 tys. zł. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zauważyła, iż to ciekawe, że gmina Olecko odchodzi od tej opłaty, bo w sąsiedniej gminie 

właśnie wprowadzono ten podatek. 

 

Monika Dudycz – Stefanowska 

stwierdziła, że być może to wynika z tego, że w tej gminie jest dużo „warszawiaków”. 

Dodała, że jest problem z egzekucją tego podatku, ponieważ żadna z instytucji nie jest 

zobowiązana do prowadzenia rejestru właścicieli psów i trudno jest udowodnić, że pies jest 

właśnie tej osoby. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy jest możliwość przystąpienia gminy do programu sterylizacji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że na razie nie planuje się, niemniej jednak zastanawia się nad realizacją tego  

w programie ochrony zwierząt. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa też, że powinna być przeprowadzona kampania informacyjna. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uchylającej uchwałę  

Nr XIV/133/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 listopada 2007 r. w sprawie opłaty  

od posiadania psów. 

 

j) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że podjęcie nowej uchwały w zakresie opłaty targowej podyktowane jest 

obowiązującą od 1 stycznia 2016 r. zmianą przepisów ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych (wprowadzoną na podstawie art. 9 ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie 

ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych ustaw, w szczególności nowym brzmieniem 

art. 15 ust 1 w/w ustawy wprowadzającym możliwość fakultatywnego zarządzenia przez radę 

gminy poboru opłaty targowej. W związku z powyższym, aby od stycznia 2016 r. możliwe 

było pobieranie opłaty targowej, konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie jej 

wprowadzenia i ustalenia stawek tej opłaty. Dokonał porównania stawek ustalonych w 2007 r. 

ze stawkami zaproponowanymi w obecnym projekcie uchwały.  Dodał, że obecnie ustawa 

zabrania handlu nabiałem na targowicy. Ważnym jest, że za pobieranie opłat targowych ustala 

się wynagrodzenie za inkaso w wysokości 20% brutto od zainkasowanych kwot. Dotychczas 

było to 60%.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zdziwiła ją informacja o zakazie handlu nabiałem. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że jeżeli ktoś chce sprzedawać mleko lub sery, to pod warunkiem, że ma ze sobą 

chłodnię. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 

k) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty miejscowej  

oraz w sprawie uchylenia uchwały w sprawie miejscowości, w których pobiera się opłatę 

miejscową; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że uchylenie uchwały Nr XIII/120/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

26 października 2007 r. w sprawie opłaty miejscowej oraz uchwały Nr XVIII/170/08 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 25 kwietnia 2008 r. w sprawie ustalenia miejscowości, w których 

pobiera się opłatę miejscową podyktowane jest obowiązującą od 1 stycznia 2016 r. zmianą 

przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, w szczególności nowym brzmieniem 

art. 17 ust. 1, który mówi, iż rada gminy może wprowadzić opłatę miejscową. Wyżej 

cytowany artykuł ustawy wprowadza możliwość fakultatywnego zarządzenia przez radę 

gminy poboru opłaty miejscowej. Mając na uwadze niski dochód z poboru opłaty miejscowej 

nie jest uzasadnionym utrzymanie jej w kolejnych latach. W związku z powyższym, aby od 

stycznia 2016 r. możliwe było nie pobieranie opłaty miejscowej, konieczne jest podjęcie 

uchwały uchylającej. Dodał, że wpływy z tytułu opłaty miejscowej w 2012 roku stanowiły 

kwotę 1 858 zł, w 2013 r. - 3 041 zł, w 2014 r. - 2 365 zł, a w roku 2015 - 2 424 zł. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie opłaty miejscowej oraz w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

miejscowości, w których pobiera się opłatę miejscową. 

 

l) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2015-2024; 

 

ł) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w WPF zwiększa się dochody i wydatki ogółem o kwotę 1 102 198,87 zł. 

Również dokonuje się zmian w przedsięwzięciach wieloletnich.  

Jeśli chodzi o budżet zwiększa się dochody i wydatki ogółem o kwotę 324 876 zł. 

Dochody: 

1. W dz. 750 – Administracja publiczna, zwiększa się plan o 9.800 zł z tytułu zwrotów za lata 

ubiegłe odszkodowań za niedostarczenie lokali socjalnych. 

2. W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

zwiększa się plan o 40.000 zł z tytułu podatku od spadków i darowizn oraz o 258.433 zł 

z wpływów z opłaty eksploatacyjnej. 

3. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan o 16.643 zł z wpłat z innych gmin  

za uczęszczające dzieci do przedszkoli niepublicznych, znajdujących się na terenie naszej 

gminy. 

Wydatki: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się następujących zmian: 

a) w rozdz. 60013 – drogi publiczne wojewódzkie, tworzy się plan w paragrafie opłat na rzecz 

budżetów jst w wysokości 429 zł, tytułem opłaty na rzecz Urzędu Marszałkowskiego  

za umieszczenie urządzeń w drodze, przekazanej w październiku 2015 roku dla Zarządu Dróg 

Wojewódzkich (ul. Gołdapska, Wojska Polskiego, Al. Zwycięstwa), 

b) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan wydatków bieżących o 429 zł 

(§ 4300) oraz zwiększa się paragraf 4270 o 4.160 zł w wyniku zmiany przedsięwzięcia 

z funduszu sołeckiego Możne (remont bieżący drogi), 

c) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych 

o 78.758 zł na zadaniach: „Projekt budowy drogi w Możnych” o 4.160 zł, „Budowa  

ul. Syrokomli” o 49.308 zł, „Zagospodarowanie terenu przy ul. Sokolej” o 11.290 zł 

i „Projekt przebudowy drogi na Os. Lesk” o 14.000 zł, 

d) w rozdz. 60017 – drogi wewnętrzne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych 

o 26.600 zł na zadaniach: „Projekt budowy drogi dojazdowej na TAG” o 13.500 zł 

i „Przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Kościuszki 10-12” o 13.100 zł. 

2. W dz. 710 – Działalność usługowa, zmniejsza się plan wydatków bieżących o 138.000 zł 

na plany zagospodarowania przestrzennego. 

3. W dz. 758 – Różne rozliczenia, zmniejsza się plan o 80.000 zł przeznaczony na obsługę 

bankową. 

4. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan wydatków bieżących o 420.260 zł. 

5. W dz. 851, rozdz. 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi, przenosi się plan między 

wydatkami bieżącymi, tworząc w paragrafie 2710 (dotacje celowe na pomoc finansową 

udzielaną między jst) plan w wysokości 2.900 zł z przeznaczeniem na realizację przez Powiat 

Olecki projektu pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie”, 

który obejmie Gimnazjum Nr 1 w Olecku. 
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6. W dz. 854, rozdz. 85401 – świetlice szkolne, zwiększa się plan wydatków o 41.314 zł 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia i składki ZUS w jednostkach oświatowych. 

7. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się plan wydatków 

inwestycyjnych o 191.000 zł na realizowanym przedsięwzięciu pn. „Partnerstwo na rzecz 

ochrony wód obszaru transgranicznego LT-PL-RUS” w celu sfinansowania kosztów brutto 

przydomowych oczyszczalni ścieków (podatek VAT nie zostanie odliczony, gdyż brak jest 

związku ze sprzedażą opodatkowaną). Jest to inwestycja obejmująca Kukowo, Zajdy, 

Zabielne. Przydomowe oczyszczalnie ścieków zostaną oddane w użyczenie mieszkańcom  

na okres 7 lat, a po tym okresie przejdą na własność właścicieli nieruchomości. Trzeba będzie 

podpisywać umowy. Jeśli ktoś się nie zgodzi, gmina ma prawo wykopać przydomową 

oczyszczalnię i przekazać innemu użytkownikowi z gminy Olecko. 

8. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zmniejsza się plan o 1.500 zł 

z tytułu dotacji celowej z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego (zadania z zakresu kultury). 

9. W dz. 926 – Kultura fizyczna, zmniejsza się plan o 7.000 zł z tytułu dotacji celowej 

z budżetu na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego (zadania z zakresu kultury fizycznej). 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinie Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

 

m) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Oleckiemu; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że wskazany w uchwale pojazd samochodowy stanowi własność Gminy 

Olecko. Umową użyczenia z dnia 10 listopada 2005 r., zawartą pomiędzy Gminą Olecko 

a Olmedica w Olecku Sp. z o.o., pojazd został przekazany spółce w bezpłatne używanie na 

czas oznaczony 10 lat, tj. do dnia 9 listopada 2015 r. W okresie umowy samochód był 

wykorzystywany na potrzeby świadczeń zdrowotnych udzielanych przez spółkę Olmedica 

wszystkim mieszkańcom gminy Olecko i terenów sąsiedzkich. Przedmiotowy pojazd nadal 

zachowuje sprawność niezbędną dla karetki ratunkowej. Powiat Olecki jako właściciel spółki 

Olmedica jest w stanie zapewnić wykorzystanie pojazdu zgodnie z jego przeznaczeniem. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Oleckiemu. 

 

n) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na realizację projektu pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie na terenie powiatu oleckiego”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Powiat Olecki realizuje projekt pn. „Rozwój profilaktyki w zakresie 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie powiatu oleckiego” w ramach Programu 
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Osłonowego „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”. Profilaktyką zostanie objęte Gimnazjum Nr 1 

w Olecku. Całkowity koszt projektu wynosi 5.800 zł. Powiat Olecki pokryje wydatki 

w wysokości 2.900 zł. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Rozwój profilaktyki  

w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie powiatu oleckiego”. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 3 – Stan wykonania zadań z zakresu zadań inwestycyjnych – przetargów  

na projekty: budowa ścieżek rowerowych, koncepcja zagospodarowania Jeziora Oleckie 

Wielkie i nabrzeża rzeki Legi w mieście, przebudowy targowicy miejskiej. 

 

Budowa ścieżek rowerowych 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że informacja dotycząca przedmiotowego tematu została przygotowana  

przez Wydział i przesłana członkom Komisji. Jeśli chodzi o budowę ścieżek rowerowych wie, 

że do dzisiaj trwają konsultacje. Jest kilka sugestii dotyczących przebiegu tej ścieżki. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że koncepcja powinna być zakończona do 11 grudnia 2015 r. Jest to już 

koncepcja właściwa, bo kiedyś była opracowana koncepcja, ale głównie pod względem 

turystycznym. Obecnie koncepcja jest opracowana pod kątem konkretnych projektów 

technicznych, gdzie wskazane zostaną nieruchomości przez które będą przebiegać trasy 

turystyczne czy ścieżki rowerowe. Po wykonaniu koncepcji, ponownie będzie ona poddana 

konsultacjom społecznym. Jeszcze raz będzie można odnieść się do założeń. Kolejnym 

etapem będzie przekazanie do realizacji projektów technicznych na konkretne odcinki tej 

ścieżki. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał, czy są dostępne mapy przebiegu ścieżek. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że w trakcie konsultacji mapy były opublikowane na stronie internetowej. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że główne nitki nie są dla niej czytelne. Zapytała, czy podczas drugich konsultacji 

będzie możliwość obejrzenia przebiegu na mapach szczegółowych.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. Jeżeli będą sensowne uwagi, oczywiście zostaną uwzględnione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jakie są szanse zdobycia pieniędzy. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że obecnie jest opracowywany cały zestaw potrzeb w zakresie inwestycyjnym, 

do poszczególnych zadań będą przypisywane określone programy unijne lub krajowe.  

Jest szansa na pozyskanie dofinansowania. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy w tym planie firma brała pod uwagę, żeby być jak najbliżej Green Velo. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że głównie chodzi o powiązanie ścieżek, tras turystycznych z ościennymi 

gminami. Nie ma wpływu na inne gminy, pomimo, że kiedyś były takie spotkania, które sam 

osobiście inicjował. Podoba mu się pomysł, aby zrobić ścieżkę z Olecka do Kruklanek, 

dawnym torowiskiem, wtedy byłoby blisko do trasy GreenVelo. Niestety niektóre gminy  

nie są tym w ogóle zainteresowane. Gdyby te gminy, głównie wiejskie, były zainteresowane, 

to nie byłoby problemem zrobić taką ścieżkę. Gmina Olecko będzie robić ścieżkę w pierwszej 

kolejności: z Olecka do Jasiek w kierunku Dobek. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, kiedy były prowadzone rozmowy. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w ubiegłym roku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o nazewnictwo – Godziejewo. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że są to nazwy robocze. Nie jest to problem, w wyniku konsultacji będzie 

można zmienić. 

 

Alicja Szałkowska 

dodała, że uwagi zostały przekazane wykonawcy, który się ustosunkuje. Zgłoszone uwagi  

w części są jak najbardziej zasadne. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jaki typ technologii jest planowany.  

 

Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że wykonawca może zaproponować, ale wiadomo, że najlepszą nawierzchnią 

jest asfalt. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że najgorszy jest polbruk. 

 

Alicja Szałkowska 

z rozeznań Wydziału wynika, że kilometr budowy ścieżki asfaltowej to jest koszt około  

290 tys. zł., natomiast z kostki – 350 tys. zł.  

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

uważa, że asfalt jest mniej śliski, tyle, że w lesie będzie podnoszony przez korzenie. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że chyba nie ma uzasadnienia kładzenia asfaltu w lesie. Zapytała, czy przy tym  

planowane są także sprawy związane z promocją. 

 

Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że koncepcja jest materiałem wyjściowym do projektów budowlanych 

ścieżek. Jeżeli będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych, to przy projekcie część 

promocyjna tez będzie musiała się znaleźć tzw. część miękka. 

 

Koncepcja zagospodarowania Jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Legi w mieście 
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że koncepcja została już opracowana i przekonsultowana. W tej chwili  

na podstawie koncepcji będą opracowywane w częściach projekty techniczne. Zostało  

już zlecone wykonanie projektu technicznego na Szyjkę. Ma nadzieję, że będzie możliwość 

dofinansowania z Programu Litwa Polska. Odbyło się pierwsze spotkanie z merem Kozlowej 

Rudy. Poczyniono wstępne ustalenia, jest to sprawdzony partner. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy koncepcja bierze pod uwagę styl tzn. jasne drewno. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że ono trochę inaczej wpisuje się do tego, co obecnie jest. Zapytała,  

czy przewiduje się monitoring. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że monitoring będzie rozszerzony na całe miasto, szczególnie na miejsca,  

w których często coś się dzieje. Obecnie, przetarg na monitoring został unieważniony  

ze względu na to, że wystartowała jedna firma, która zaoferowała zbyt wysoką cenę  

za wykonanie pierwszej części monitoringu. Wobec tego pieniądze zostaną przeniesione  

do budżetu na rok przyszły. Najprawdopodobniej w styczniu zostanie ogłoszony przetarg. 

 

Przebudowa targowicy miejskiej 
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w tej chwili opracowywany jest projekt techniczny. Termin opracowania 

jest wyznaczony na 7 grudnia 2015 r. Istnieje możliwość dofinansowania z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 

Alicja Szałkowska 

okazała członkom Komisji projekt zagospodarowania targowicy miejskiej m.in. planowanego 

budynku socjalnego i stoisk sprzedaży. Poinformowała, że na razie jest to szkic roboczy, 

szczegóły będą widoczne w projekcie technicznym. Dodała, iż warunkiem uzyskania 

dofinansowania z PROW jest głównie handel płodami rolnymi (50%). Niemniej jednak 

innych funkcji się nie wyklucza. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy oprócz wydatkowanej w tym roku kwoty 34 tysięcy zł. planuje się środki 

jeszcze na przyszły rok. 
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Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że nie. Jest to całkowity koszt projektu technicznego. Wpłynęły dwie oferty, 

które były wyższe niż kwota ujęta w budżecie. Unieważniono zapytanie ofertowe.  

Z wykonawcą, który zaoferował najniższą cenę wynegocjowano do ceny, która była  

w budżecie i to jest już cała kwota jeżeli chodzi o dokumentację. 

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

uważa, że można by było zrobić 4 lub 5 stanowisk boksowych, gdzie byłby prąd i woda. 

Takie rozwiązanie umożliwiłoby sprzedaż artykułów spożywczych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że można by było też podłączyć dekoracje świąteczne. 

 

Alicja Szałkowska 

poinformowała, że zgodnie z umową na wykonanie prac projektowych projekt przebudowy 

targowicy miejskiej obejmie: utwardzenie nawierzchni komunikacyjnych, oświetlenie terenu 

targowiska (oświetlenie LED), wykonanie niezbędnych lub uzupełnienie przyłączy do sieci 

wodociągowej, kanalizacyjnej i elektroenergetycznej, odpływ wody deszczowej, zadaszone 

stoiska, które powinny zajmować co najmniej połowę powierzchni handlowej targowiska, 

miejsca parkingowe i urządzenia sanitarno-higieniczne (dostosowanie istniejącego budynku 

do obowiązujących wymogów, wydzielone sekcje, w których będą sprzedawane danego 

rodzaju towary, z tym, że produkty rolno-spożywcze powinny zajmować co najmniej połowę 

powierzchni handlowej targowiska, umożliwiające dostęp rolników do punktów sprzedaży  

w sposób określony w regulaminie targowiska.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy sprawdzano ilu jest handlujących. 

 

Alicja Szałkowska 

powiedziała, że jest na bieżąco w kontakcie z Wydziałem Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska, który sprawuje nadzór nad funkcjonowaniem targowicy, projekt będzie 

konsultowany z tym Wydziałem. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zastanawia się, czy będzie zgoda, jeżeli ktoś będzie chciał ustawić własne stoisko  

na targowicy. 

 

Alicja Szałkowska 

powiedziała, że Wydział Budownictwa zajmuje się sprawą od strony technicznej,  

nie zna dokładnie regulaminu korzystania z targowicy. Dodała, że w projekcie uchwały  

o opłacie targowej są określone stawki. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 

 W dniu 9 listopada br. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody stwierdzające 

nieważność uchwały Nr ORN.0007.68.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                        
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29 października 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że uchwała została unieważniona, ponieważ wojewoda stwierdził,  

że Rada Miejska weszła w kompetencje organu wykonawczego. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

kontynuowała informację o sprawach wniesionych do biura Rady: 

 Do wiadomości Rady Miejskiej wpłynął odpis postanowienia Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie z dnia 2 listopada 2015 r. w sprawie odrzucenia skargi 

mieszkańca Olecka w przedmiocie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

 W dniu 16 listopada br. Burmistrz Olecka przedłożył zarządzenie                                           

Nr ORN.0050.163.2015 z dnia 13 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024 oraz zarządzenie 

Nr ORN.0050.164.2015 z dnia 13 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia projektu 

budżetu Gminy Olecko na 2016 rok.   

 Przedstawiciele Oleckiej Izby Historycznej i Koła Miłośników Ziemi Oleckiej zwrócili 

się z prośbą o rozpatrzenie wniosku o upamiętnienie w miejskiej przestrzeni 

publicznej dwóch ważnych dla historii Olecka po 1945 roku osób: Romualda 

Stankiewicza i Feliksa Jordana Lubierzyńskiego. 

 pisma dotyczące sprawy wygaszenia mandatu Burmistrza. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Komisja: 

przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym zgłosiła wniosek, aby sprawę dotyczącą 

powołania zespołu do spraw nazewnictwa przekazać do analizy Komisji Statutowej  

Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zgłosił następujące wnioski: 

 zgłosił wniosek dotyczący tzw. „osiedla kompozytorów”. Warto zsynchronizować 

działania dotyczące remontu osiedla z przyszłym remontem starej linii energetycznej,  

 w imieniu jednego z mieszkańców zapytał o oświetlenie w Białej Oleckiej, linia jest 

zrobiona, ale nie podłączona, 

 w imieniu jednego z mieszkańców zapytał, czy są jakieś projekty odnośnie wymiany 

pieców na paliwo eko. Podobno kiedyś były takie projekty, nie wie czy w gminie 

Olecko. Ponoć w sąsiedniej gminie są, a w Olecku nie. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że sprawa oświetlenia jest zgłoszona do dostawcy, lada chwila zostanie 

podłączone. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnioskuje o naprawę drogi Dąbrowskie – Dąbrowskie-Osada, po opadach deszczu jest 

dużo dziur, 
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 ponowił wniosek dotyczący częściowego zasypania rowu na działce o numerze 117/11  

w Dąbrowskich, w sprawie nic się nie dzieje. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła następujące wnioski: 

 wnioskuje o sprawdzenie, dlaczego przejeżdżając przez most w Olecku nie ma 

informacji, że to jest rzeka Lega, a także sprawdzenie czy są takie informacje  

w przypadku innych mostów na terenie gminy, gdzie przepływa rzeka Lega, 

 wnioskuje o przekazanie informacji wszystkim Sołtysom, żeby zwrócili uwagę 

rolnikom, aby nie zaorywali dróg, które przez to ulegają zwężeniu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czyją własność stanowi chodnik przy ul. 1 Maja. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że stanowi on własność powiatu. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                       Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

           

 


